
P R O T O K Ó Ł  NR  L/2023 

z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 12 października 2023 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowa 9 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1300 i trwała do godz. 1450, z dwiema przerwami  

w godz. 1320 – 1330 i 1340 – 1400. 

 

Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 12 radnych. Nieobecni: radna Aleksandra 

Przymusińska, radny Bolesław Pudłowski oraz radny Robert Wojtuń 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 
 

      - Mateusz Liput 

      - Łukasz Lorens 

      - Agnieszka Filar 

      - Mateusz Podkul 

      - Mariusz Ślusarczyk 

      - Stanisław Ziomek 

   

 -  wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

-  zastępca wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

-  skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

-  sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

-  radca prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, 

-  sołtys Sołectwa Pustyny. 
 
 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Rozpoczynając L sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

mieszkańców. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził, 

że w L sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może ważnie obradować i podejmować uchwały. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad.  
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad wraz z zawiadomieniami o terminie zwołania L sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

i projektami uchwał. Wobec tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag do 

porządku obrad.  

 

Wniosków nie zgłoszono wobec czego Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul przedstawił 

porządek L sesji, który przedstawiał się następująco: 

Punkty 1-2, czyli otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad zostały już zrealizowane. 

3. Przyjęcie porządku obrad (obecny punkt). 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027; 

b) wyrażenia zgody na oddanie w najem części lokalu użytkowego oraz na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu tego 

lokalu; 

c) wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Krościenko Wyżne; 

d) przyjęcia do wykonania zadania publicznego z zakresu właściwości Powiatu 

Krośnieńskiego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg powiatowych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Krościenko Wyżne; 

e) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok;  

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 

2023-2026. 

7. Informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

9. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił do przegłosowania 

porządku obrad. W zarządzonym głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

przyjęła porządek obrad L sesji. 

 

Ad. 4 

 Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
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Radni nie zgłosili uwag do protokołu nr XLIX/2023 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 12 września 2023 r. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

Wójt – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, chciałbym przedstawić po krótce najważniejsze 

wydarzenia mające miejsce w okresie międzysesyjnym, tj. od 28 czerwca po dzień dzisiejszy: 

1) końcem sierpnia zakończyliśmy realizację zadania związanego z wymianą parkietu na 

antypoślizgową wykładzinę PCV w sześciu salach Publicznej Szkole Podstawowej im. 

Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym”. Na ten cel otrzymaliśmy dofinansowanie  

z PFRON-u w wysokości 21 407 zł. Całkowity koszt inwestycji zamknął się w kwocie 

niespełna 64 000 zł. 

2) w ramach programu „Ekopracownia, zielone serce szkoły” otrzymaliśmy z WFOŚiGW 

dofinansowanie w wysokości 45 945 zł na utworzenie ekopracowni przyrodniczej w naszej 

szkole. Oprócz prac remontowych w sali lekcyjnej dofinansowanie przewiduje zakup 

wyposażenia do pracowni. 

3) aktualnie prowadzone są prace przy ul. Szkolnej. Na to zadanie otrzymaliśmy wsparcie w 

ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 232 000 zł. Zakres prac 

obejmował będzie również m.in.: wymianę krawężników, obrzeży i kostki, wykonanie 

nowej wzmocnionej podbudowy (na długości 290 mb). Wykonana zostanie również nowa 

nawierzchnia bitumiczna na parkingu. Ponadto zostanie przeprowadzony remont 

odwodnienia oraz przejścia dla pieszych. Termin zakończenia prac zaplanowany jest na 

dzień 20 listopada 2023 r. 

4) jeżeli chodzi o prace związane z budową oświetleń na terenie Gminy Krościenko Wyżne, 

wykonawca aktualnie rozpoczął prace przy ul. Północnej. Dobiegają końca prace ziemne  

w Pustynach oraz południowej części Krościenka Wyżnego. 

5) kolejnym zadaniem, które rozpoczynamy to budowa ponad kilometrowego odcinka sieci 

wodociągowej wraz z hydrofornią przy ul. Brzozowskiej. Teren budowy został  

w poniedziałek przekazany wykonawcy. Środki jakie zostały zaangażowane w to zadanie  

z budżetu gminy to 650 000 zł. 

6) aktualnie jesteśmy w trakcie procedury przetargowej na budowę odcinka kanalizacji 

sanitarnej wzdłuż ul. Brzozowskiej i budowę odcinka sieci wodociągowej przy  

ul. Południowej. (oferta 658 419, 89 73957). 

7) warto również wspomnieć, że 29 września odbyło się uroczyste otwarcie nowego budynku 

użyteczności publicznej w Krościenku Wyżnym. 

8) natomiast początkiem października dokonałem przekazania laptopów dla 47 uczniów klas 

czwartych. Komputery zostały sfinansowane w ramach programu „Laptop dla ucznia”. 

Odnośnie dofinansowań, które nasza gmina otrzymała w okresie międzysesyjnym: 

1. w ramach II edycji Rządowego Programu Odbudowy Zabytków nasza Gmina otrzymała 

dofinansowanie w wysokości 387 100 zł na zadanie pn.: „Prace konserwatorskie przy 

dachu neogotyckiego kościoła parafialnego w Krościenku Wyżnym”. Wspomniana kwota 

stanowi 98% wartości inwestycji. Jest to już drugie dofinansowanie, które otrzymaliśmy na 

prace przy kościele parafialnym. Pozyskany wcześniej 1 064 000 zł w ramach tego samego 

rządowego programu zostanie przeznaczony na remont elewacji świątyni. 
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2. w ramach Rządowego Programu Ochrony Zabytków otrzymaliśmy również ponad  

43 000 zł na prace konserwatorskie przy pomniku grunwaldzkim oraz kapliczce 

usytuowanej przy budynku użyteczności publicznej. 

3. otrzymaliśmy również dofinansowanie realizacji zadania pn. „Zakup umundurowania oraz 

instrumentów dla Gminnej Orkiestry Dętej w Krościenku Wyżnym”. Na realizację tego 

przedsięwzięcia pozyskaliśmy 116 811 zł, co stanowi 63% całkowitej wartości zadania. 

4. otrzymaliśmy środki w ramach VIII edycji Rządowego Funduszu Polski Ład. Pozytywnie 

rozpatrzone zostały dwa złożone przez nas wnioski: Poprawa jakości dróg na terenie 

Gminy Krościenko Wyżne - otrzymane dofinansowanie: 6 159 407,92 zł. Zadanie 

obejmuje budowę i modernizację infrastruktury drogowej 16 dróg na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne o łącznej długości 5,3 km w miejscowości Krościenko Wyżne,  

tj.: przebudowę 13 gminnych dróg wewnętrznych oraz budowę 3 dróg gminnych 

wewnętrznych. 

5. drugi wniosek, na który otrzymaliśmy w ramach Polskiego Ładu wsparcie to zadanie pn.: 

Budowa parkingu przy budynku użyteczności publicznej w Krościenku Wyżnym oraz 

parkingu przy cmentarzu komunalnym w Krościenku Wyżnym - otrzymane 

dofinansowanie: 1 803 505 zł. Przedsięwzięcie obejmuje budowę dwóch parkingów. Jeden 

parking o powierzchni 3 232 m² z 84 miejscami postojowymi, w tym 4 miejscami dla osób 

niepełnosprawnych, wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Drugi parking o powierzchni  

2 098 m² z 59 miejscami postojowymi w tym 3 miejscami dla osób niepełnosprawnych 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii pytań do przedstawionego 

sprawozdania. 

Głos zabrał radny - Krzysztof Ronowski: Panie Wójcie proszę o przybliżenie z tych 

odcinków, na które dostaliśmy dofinansowanie z Polskiego Ładu. Pytanie dość ogólne jeżeli 

może Pan przedstawić wszystkie odcinki. Pytanie pomocnicze, czy ulica Wąska która odbija 

się od lat o różne potrzeby w tym też zestawieniu się znalazła. Dziękuję. 

Wójt – Mateusz Liput ulica Wąska się nie znalazła w tym zestawieniu ze względu na 

nieuregulowany stan prawny. Natomiast te drogi, które ten stan prawny mają uregulowany 

zostały ujęte. Są to: ulica Polna, boczne ulicy Północnej, boczne ulicy Grunwaldzkiej, to jest 

przedłużenie tej drogi, którą robiliśmy wspólnie z dofinansowaniem z Państwowego 

Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe, boczne ulicy Kasztanowej 4 odcinki, boczne ulicy 

Północnej tzw. Sołtysowo, boczne ulicy Północnej w stronę przepompowni na ścieżkę pieszo-

rowerową, mamy również boczną ulicy Północnej w okolicy ulicy Żwirowej, jest to niedawno 

przejęty na rzecz gminy odcinek drogi. Mamy również budowę bocznej ulicy Grunwaldzkiej, 

tutaj jest akurat darowizna na rzecz gminy od mieszkańca i ten odcinek będziemy 

modernizować aby utworzyć taką pętle właśnie z tą drogą, którą otrzymaliśmy wsparcie  

z Lasów Państwowych. Są jeszcze też boczne ulicy Północnej i boczna ulicy Brzozowskiej  

w pobliżu kościoła. 

Innych głosów w tym punkcie nie zabrano. 

 

Ad. 6a 
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Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników  

na kadencję w latach 2024-2027. 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Zgodnie z ustawą prawo o ustroju sądów 

powszechnych, ławników do sądów okręgowych oraz do sądów rejonowych wybierają rady 

gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów w głosowaniu tajnym. Wybory 

przygotowują i przeprowadzają gminy jako zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej. 

Na sesji w dniu 28 czerwca br. Rada Gminy Krościenko Wyżne powołała zespół, którego 

zadaniem było przygotowanie opinii o zgłoszonych kandydatach w szczególności w zakresie 

spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. W dniu 15 września 2023 roku 

wspomniany zespół dokonał analizy dokumentów złożonych przez kandydatów na ławników 

oraz zapoznał się z informacją przedstawioną przez Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Rzeszowie o kandydatach na ławników. W oparciu o powyższe zespół opracował opinie  

w zakresie spełnienia przez zgłoszonych kandydatów wymogów określonych w ustawie 

prawo o ustroju sądów powszechnych. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich - radny Stanisław 

Wierdak stwierdził, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 4 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii zespół 

powołanego do wyrażenia opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników. 

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul odczytał opinię zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 

na ławników z dnia 15 września 2023 r. w zakresie spełnienia przez kandydatów na ławników 

wymogów określonych w ustawie z dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów 

powszechnych – opinia zespołu w załączeniu. 

 

Następnie przystąpiono do wyboru komisji skrutacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przypomniał, że zgodnie z art. 160 § 1 ustawy 

prawa o ustroju sądów powszechnych ławników do sądów okręgowych oraz do sądów 

rejonowych wybierają rady gminy w głosowaniu tajnym. Natomiast § ust. 1 Statutu Gminy 

Krościenko Wyżne stanowi, że w głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart 

postępowania z pieczęcią rady, a samo głosowanie przeprowadza wybrana z grona rady 

komisja skrutacyjna z wyłonionym spośród siebie przewodniczących. Zaproponował, aby 

Komisja Skrutacyjna składała się z 3 radnych. 

Do składu Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni następujący radni: 

1) Radny Stanisław Wierdak zgłosił kandydaturę radnego Krzysztofa Ronowskiego. Radny 

Krzysztof Ronowski wyraził zgodę na udział w pracach komisji. 

2) Radny Stanisław Wierdak zgłosił kandydaturę radnej Beaty Najbar. Radna Beata Najbar 

wyraziła zgodę na udział w pracach komisji. 

3) Radna Małgorzata Bystrańska zgłosiła kandydaturę radnej Marzeny Kielar. Radna 

Marzena Kielar wyraziła zgodę na udział w pracach komisji. 

 



6 

 

Innych kandydatów do pracy w Komisji Skrutacyjnej nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że do składu Komisji Skrutacyjnej 

zgłoszono 3 radnych. W związku z tym dopytał w kwestii uwag do proponowanego składu 

Komisji Skrutacyjnej. Uwag nie zgłoszono.  

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zaproponował przegłosowanie 

kandydatur zgłoszonych do składu Komisji Skrutacyjnej. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia wyborów ławników na kadencję w latach 

2024-2027, w składzie: 

1) Radny Krzysztof Ronowski; 

2) Radna Beata Najbar; 

3) Radna Marzena Kielar. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul ogłosił przerwę w celu ukonstytuowania się 

Komisji. Jednocześnie poprosił o wyłonienie Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej oraz 

przygotowanie kart do głosowania. 

 

Po powrocie członków Komisji Skrutacyjnej Przewodniczący – Krzysztof Podkul wznowił 

obrady Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – radny Krzysztof Ronowski objaśnił sposób 

głosowania. Urna do przeprowadzenia głosowania została okazana, a następnie 

opieczętowana przez członków Komisji Skrutacyjnej. 

 

W dalszej części posiedzenia Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne. 

 

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytywał 

kolejno nazwiska radnych zgodnie z listą obecności na sesji, a pozostali członkowie Komisji 

Skrutacyjnej wydawali karty do głosowania. Następnie radni udawali się do znajdującej się na 

sali obrad kabiny umożliwiającej przeprowadzenie głosowania tajnego oraz podchodzili do 

urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucali karty do głosowania. 

 

Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

przerwę w posiedzeniu celem przeliczania głosów. 

 

W czasie trwania przerwy obrady opuściła radna Małgorzata Bystrańska. Od tej pory w sesji 

uczestniczyło 11 radnych. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej o odczytanie protokołów z wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027. 
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – radny Krzysztof Ronowski odczytał protokoły 

Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania i zapoznał zgromadzonych z wynikami 

(protokoły komisji wraz z kartami do głosowania w załączeniu). Zgodnie z protokołami: 

 

I. na ławnika do Sądu Rejonowego w Krośnie zgłoszono kandydaturę Małgorzaty Sylwii 

Wodzisz. W głosowaniu tajnym oddano 11 głosów „za” wyborem kandydata na ławnika 

oraz 1 głos „wstrzymujący się” od głosu. 
Wobec powyższego, Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat Małgorzata Sylwia 

Wodzisz uzyskała więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi i została wybrana na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Krośnie. 

 

II. na ławnika do Sądu Rejonowego w Krośnie do orzekania w sprawach z zakresu prawa 

pracy zgłoszono kandydaturę Alicji Fejkiel-Guzik. W głosowaniu tajnym oddano  

8 głosów „za” wyborem kandydata na ławnika, „przeciw” wyborowi kandydata oddano  

4 głosy. 

Wobec powyższego, Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat Alicja Fejkiel-Guzik 

uzyskała więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi i została wybrana na ławnika 

do Sądu Rejonowego w Krośnie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 

 

III. na ławnika do Sądu Okręgowego w Krośnie zgłoszono kandydaturę Justyny Fejkiel.  

W głosowaniu tajnym oddano 12 głosów „za” wyborem kandydata na ławnika. 

Wobec powyższego, Komisja Skrutacyjna stwierdza, że kandydat Justyna Fejkiel uzyskała 

więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi i została wybrana na ławnika do Sądu 

Okręgowego w Krośnie. 

 

W związku zakończeniem czynności wyborczych Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul odczytał uchwałę w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027  

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6b 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie  

w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu tego lokalu. 

 

Zastępca Wójta – Łukasz Lorens przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Panie 

Przewodniczący, Szanowni państwo radni. Projekt uchwały wyrażającej zgodę na oddanie  

w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu opracowano w związku z wnioskiem stowarzyszenia Gminnego 

Klubu Sportowego LKS Wisłok Krościenko Wyżne. Lokal oddany w najem będzie 

przeznaczony na prowadzenie działalności statutowej stowarzyszenia oraz wykorzystany jako 

jego siedziba. Zgodnie z przepisami uchwały Rady Gminy Krościenko Wyżne  z dnia  

20 czerwca 2013 roku w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Krościenko Wyżne oraz zasad ich 

wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata, rada gminy może wyrazić zgodę na 

najem lokali i budynków użytkowych w trybie bezprzetargowym w drodze negocjacji stawki 

czynszu dla realizacji zadań statutowych nie obejmujących prowadzenia działalności 

gospodarczej z przeznaczeniem na cele prowadzenia działalności sportowo-rekreacyjnej. 
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Rada gminy zgodnie z kompetencją wynikającą z art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami może ponadto wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu. Biorąc powyższe pod uwagę dla skutecznego rozpatrzenia 

wniosku Gminnego Klubu Sportowego Wisłok Krościenko Wyżne o wynajem lokalu 

użytkowego, składającego się z pomieszczenia o powierzchni 12m2 usytuowanego w budynku 

przy ulicy Sportowej 17 w Krościenku Wyżnym niezbędne jest podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Jednocześnie zastępca wójta poprosił o wprowadzenie autopoprawki w zapisach uchwały, aby 

§ 1ust. 1 na samym końcu kropkę zastąpić przecinkiem i dodać zapis „na czas oznaczony do  

5 lat”. W związku z tym § 1 ust. 1 otrzymuje brzmienie: „Wyraża się zgodę na oddanie  

w najem części lokalu użytkowego składającego się z pomieszczenia w powierzchni 12m2 

znajdującego się na 1 piętrze budynku zlokalizowanego w Krościenku Wyżnym przy ulicy 

Sportowej 17 na działce nr ewidencyjny 4438/5 obręb ewidencyjny Krościenko Wyżne  

w Gminie Krościenko Wyżne, dla której w Sądzie Rejonowym w Krośnie prowadzone jest 

księga wieczysta nr KS1K/0068820/1 stanowiąca własność Gminy Krościenko Wyżne na 

czas oznaczony do 5 lat. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

radny Stefan Liput, który stwierdził, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały,  

4 głosy „za” (jednogłośnie) 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu – 0 radnych, 
  

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem części lokalu użytkowego 

oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu tego lokalu. 

 

Ad. 6c 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Krościenko Wyżne. 

Zastępca Wójta – Łukasz Lorens przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Przedmiotem niniejszego projektu uchwały jest wyrażenie zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na rzecz podmiotu Polskie Sieci Elektroenergetyczne S.A. z siedzibą  

w Konstancinie-Jeziorna na nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy 

obejmującej działki nr ewid. 655 tj. ulica Polna oraz nr ewid. 1780 jest to boczna ulicy 

Północnej. Przedłożony projekt uchwały stanowi dopełnienie umowy o ustanowieniu 

służebności przesyłu zawartej w dniu 2 września 2002 roku pomiędzy Polskimi Sieciami 
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Elektroenergetycznymi S.A. a Gminą Krościenko Wyżne. Przedmiotem wspomnianej umowy 

było wyrażenie zgody na założenie i przeprowadzenie elektroenergetycznej napowietrznej 

linii 400kV relacji Tarnów-Krosno-Iskrzynia przez wskazane w projekcie uchwały 

nieruchomości. Umowa ta oprócz wyrażenia zgody na posadowienie linii 

elektroenergetycznej określała wszelkie uprawnienia stron tej umowy, a także przewidywała, 

że oświadczenie w woli w formie aktu notarialnego o ustanowienie służebności gruntowej 

zostanie złożone po uzyskaniu przez gminę tytułu własności do tych nieruchomości. Zgodnie 

z wspomnianą umową wypłacona została pierwsza rata odszkodowania obejmująca 75% 

ustalonego odszkodowania, natomiast druga rata 25% miała zostać przekazana w terminie 14 

dni od daty sporządzenia aktu notarialnego. Jednakże na dzień odbioru końcowego prac przez 

inwestora stan prawny działek, które były przedmiotem wyżej wymienionej umowy nie był 

uregulowany i niemożliwe było zawarcie umowy w formie aktu notarialnego o ustanowienie 

służebności gruntowej. Tym samym nie było podstaw do wypłaty gminie przysługującej jej 

pozostałej części odszkodowania. W związku z tym, iż stan prawny działek został 

uregulowany podjęcie przez radę gminy przedmiotowej uchwały umożliwi wykonanie 

umowy zawartej w 2002 roku, a w szczególności umożliwi podpisanie aktu notarialnego  

i wypłatę drugiej raty odszkodowania. Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest  

w pełni zasadne. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

radny Stefan Liput, który stwierdził, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały,  

4 głosy „za” (jednogłośnie) 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu – 0 radnych, 
  

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 6d 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania 

zadania publicznego z zakresu właściwości Powiatu Krośnieńskiego polegającego na 

zimowym utrzymaniu dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne. 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Szanowni Państwo, w dniu 16 sierpnia br. wpłynął wniosek ze Starostwa Powiatowego  
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w Krośnie o akceptacje projektu porozumienie na zimowe utrzymanie dróg powiatowych 

wraz z ich elementami na rok 2024. Dotacja w wysokości 72 300,80 zł zostanie przekazana 

naszej gminie w dwóch transzach, tj. do 30 stycznia 2024 roku oraz do 30 listopada 2024 roku 

na utrzymanie 9 km i 152 m dróg powiatowych przebiegających przez naszą gminę. Mając na 

uwadze powyższe podjęcie uchwały jest zasadne. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Eugeniusz Such stwierdził,  

że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 4 głosy „za” (jednogłośnie) 

W otwartej dyskusji  nad projektem uchwały głosów nie zebrano, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia do wykonania zadania publicznego z zakresu 

właściwości Powiatu Krośnieńskiego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg 

powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 6e 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką wg. 

zwiększeń oraz  zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach 

klasyfikacji budżetowej (projekt w załączeniu). Stwierdziła ona, że: 

1) zwiększa się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok o kwotę 

90 800,93 zł, w tym: 

a) w dziale 758 Różne rozliczenia, Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego: 

- Środki na uzupełnienie dochodów gmin – 87 486,75 zł; 

b) w dziale 852 Pomoc społeczna, Pozostała działalność: 

-   Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 (środki na wypłatę 

odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT), Środki na wypłatę dodatków 

węglowych – 3 314,18 zł; 
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2) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok o kwotę 

90 800,93 zł, w tym: 

a) w dziale 801 Oświata i wychowanie, Szkoły podstawowe: 

- Składki na ubezpieczenie społeczne – 9 669,50 zł, 

- Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 1 378,00 zł, 

- Nagrody o charakterze szczególnym niezaliczone do wynagrodzeń – 56 250,00 zł, 

Przedszkola: 

- Składki na ubezpieczenie społeczne – 1 547,12 zł 

- Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 220,48 zł 

- Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 

realizacji pozostałym jednostkom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych – 

9 421,65 zł 

- Nagrody o charakterze szczególnym niezaliczane do wynagrodzeń – 9 000,00 zł 

b) w dziale 852 Pomoc społeczna, Pozostała działalność: 

- Wynagrodzenia osobowe pracowników – 64,98 zł, 

- Świadczenia społeczne – 3 249,20 zł, 

3) zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok o kwotę 

36 591,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa, Pozostała działalność: 

- Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Budowa 

wolnostojącego parterowego budynku gospodarczego na działce nr ewid. 4425  

w sołectwie Krościenko Wyżne” – 36 590,22 zł, 

b) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby: 

- Zakup materiałów i wyposażenia – 0,78 zł, 

4) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok o kwotę 

36 591,00 zł, w tym:  

a) w dziale 700 Gospodarka Mieszkaniowa, Pozostała działalność: 

- Zakup materiałów i wyposażenia – 36 591,00 zł, 

5) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok o kwotę 

427 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo , Infrastruktura wodociągowa wsi: 

- Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „ Budowa sieci 

wodociągowej na działkach nr ewid. 3023/1, 3023/2, 3049, 3048, 3044/1, 3044/2, 

3040, 3043,3088, 3042 w gminie Krościenko Wyżne” – 50 000,00 zł, 

- Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej przy ul. Brzozowskiej w Krościenku Wyżnym.” – 181 000,00 

zł, 

b) w dziale 600 Transport i łączność, Drogi wewnętrzne: 

- Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Poprawa jakości 

dróg na terenie gminy Krościenko Wyżne; budowa i przebudowa dróg 

wewnętrznych” – 30 000,00 zł, 

c)  w dziale Gospodarka mieszkaniowa, Pozostała działalność: 

- Zakup materiałów i wyposażenia – 11 500,00 zł, 
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- Zakup usług remontowych – 2 000,00 zł, 

- Zakup energii – 5 700,00 zł, 

- Zakup usług pozostałych – 2 000,00 zł, 

- Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych – 300,00 zł, 

- Różne opłaty i składki – 2 000,00 zł, 

- Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Budowa parkingu  

przy budynku użyteczności publicznej w Krościenku Wyżnym oraz parkingu przy 

cmentarzu komunalnym w Krościenku Wyżnym.” – 20 000,00 zł, 

d)  w dziale 710 Działalność usługowa, Cmentarze: 

- Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Zakup 

chłodni przeszklonej do kaplicy cmentarnej w Krościenku Wyżnym” – 32 500,00 zł, 

e)  w dziale 750 Administracja publiczna, Urzędy gmin 

- Zakup usług pozostałych – 20 000,00 zł, 

f)  w dziale 801 Oświata i wychowanie, Przedszkola: 

- Dotacje celowe przekazane gminie na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego – 16 000,00 zł  

g) w dziale 851 Ochrona Zdrowia, Ratownictwo medyczne: 

- Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji 

inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych jednostek sektora finansów 

publicznych, realizacja zadania: „ Dofinansowanie zakupu ambulansu wraz  

z noszami dla potrzeb ZRM SPPR w Krośnie” – 10 000,00 zł, 

h) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby: 

- Wydatki na inwestycje jednostek budżetowych, realizacja zadania: „Przebudowa placu 

przy Domu Ludowym w Krościenku Wyżnym” - 6 000,00 zł, 

- Dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządowej instytucji kultury - 38 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - radny Eugeniusz Such stwierdził, że 

komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały wraz z autopoprawką, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie) 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu – 0 radnych, 
  

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2023 

rok. 

Ad. 6f 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2023-2026. 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformowała, że w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz zaplanowanymi 

inwestycjami wprowadza się następujące zmiany: 

 zwiększa się dochody ogółem w 2023 roku o kwotę 133 777,93 zł, w tym zwiększa się 

dochody bieżące o kwotę 133 777,93 zł; 

 zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 267 868,15 zł w tym zmniejsza się wydatki na 

wynagrodzenia i składki o kwotę 483,92 zł; 

 zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 97 263,22 zł; 

 zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 101 007,20 zł; 

 zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę 70 081,65 zł; 

 zwiększa się wydatki  majątkowe o kwotę 292 909,78 zł. 

Ujęte zmiany w budżecie Gminy Krościenko Wyżne wprowadzone zostały przegłosowaną 

uchwałą rady oraz zarządzeniami z 15 września 2023 roku oraz z 29 września 2023 roku. 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - radny Eugeniusz Such stwierdził, że 

komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały wraz z autopoprawką, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu – 0 radnych, 
  

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

podjęła uchwałę wraz z autopoprawką w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krościenko Wyżne na lata 2023-2026. 
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Ad. 7 

Informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przedstawił informację w zakresie analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Gminy Krościenko Wyżne za 2022 rok. 

Poinformował, że Naczelnik Urzędu Skarbowego w Krośnie stwierdził : 

1) w świadczeniach 10 radnych nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości, bez uwag; 

2) w pozostałych czterech oświadczeniach stwierdzono następujące nieprawidłowości:  

- nie zastosowano się do pkt 3 uwag do oświadczenia poprzez nieokreślenie przynależności 

poszczególnych składników majątkowych do majątku odrębnego lub wspólnego; 

- podano błędną kwotę dochodu ze stosunku pracy 

- błędnie wykazano dochód, nie określając źródeł przychodu, tj. jeżeli poszczególne 

rubryki oświadczenia nie znajdują w konkretnym przypadku zastosowania należało 

wpisać „nie dotyczy”; 

3) w odniesieniu do oświadczenia majątkowego Przewodniczącego Rady Gminy Krościenko 

Wyżne za 2022 rok (oświadczenie złożone Wojewodzie Podkarpackiemu), Naczelnik 

Urzędu Skarbowego w Krośnie zauważył, iż w części A pkt 9 nie zastosowano się do pkt 2 

uwag do oświadczenia, tj. jeżeli poszczególne rubryki oświadczenia nie znajdują  

w konkretnym przypadku zastosowania należało wpisać „nie dotyczy”. 

O nieprawidłowościach wskazanych przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Krośnie  

w związku z wykonaną przez niego analizą oświadczeń majątkowych za 2022 rok 

poinformowano poszczególnych radnych. 

Zastępca Wójta – Łukasz Lorens przedstawił informację dotyczącą analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez pracowników urzędu gminy i kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy. Poinformował, że obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego za 

2022 rok ciąży łącznie na 14 pracownikach, w tym wójcie.  

W odniesieniu do analizy oświadczenia majątkowego wójta gminy za 2022 rok Naczelnik 

Urzędu Skarbowego w Krośnie nie wskazał żadnych nieprawidłowości, oświadczenie bez 

uwag.  

W przypadku 13 pracowników zobowiązanych do złożenia oświadczenia majątkowego 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Krośnie w oświadczeniu 8 osób nie stwierdził żadnych 

nieprawidłowości, natomiast w 7 oświadczeniach Naczelnik Urzędu Skarbowego stwierdził 

następujące nieprawidłowości:   

 nie zastosowano się do pkt 3 uwag do oświadczenia poprzez nie określenie 

przynależności poszczególnych składników majątkowych do majątku odrębnego lub 

wspólnego; 

 w części „A” pkt 8 nie wykazano wszystkich dochodów; 

  do zeznania  PIT-37 nie dołączono wszystkich kopii zeznania za 2022 rok; 

  jeżeli poszczególne rubryki oświadczenia nie znajdują w konkretnym przypadku 

zastosowania należało wpisać „nie dotyczy”. 
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Treść wszystkich oświadczeń majątkowych, tych zarówno złożonych przez radnych gminy 

jak i przez pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych została zamieszczona  

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

Ad. 8 

Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

W okresie międzysesyjnym do Rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęły następujące pisma: 

1) w dniu 15 września wpłynęła opinia zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników; 

2) w dniu 22 września wpłynęła informacja od Wojewody Podkarpackiego dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych wójta i przewodniczącego rady gminy; 

3) w dniu 4 października wpłynął wniosek z Zebrania Wiejskiego Sołectwa Krościenko 

Wyżne odbytego w dniu 24 września 2023 r.; 

4) w dniu 5 października wpłynęło stanowisko wójta gminy w sprawie petycji. 

 

Ad. 9 

Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul oddał głos obecnym na sesji mieszkańcom 

gminy. 

Mieszkaniec Gminy: Szanowni Państwo, panie radne, panowie radni, panie przewodniczący, 

panie wójcie. Przyszliśmy do Państwa z petycją. Tutaj pozwolimy sobie treść odczytać petycji 

dotyczącej placu zabaw dla dzieci. Petycja dotyczy placu zabaw na działce 5368 wzdłuż rzeki 

Wisłok. Mieszkańcy Krościenka Wyżnego zwracają się z prośbą o rozbudowę placu zabaw 

przy rzece Wisłok, który służyłby dzieciom i młodzieży Krościenka Wyżnego. Prosimy  

o zaplanowanie w budżecie na rok 2024 środków na modernizację tego terenu tak aby był 

bezpieczny, atrakcyjny i dostosowany do różnych grup wiekowych. W szczególności prosimy 

o usunięcie wysokiego żywopłotu z tui, które utrudniają nadzór nad placem zabaw. 

Zauważmy, że za tym żywopłotem często gromadzą się grupy młodych ludzi, którzy 

zachowują się nieodpowiednio, nieodpowiedzialnie, hałasują, piją alkohol i niszczą 

wyposażenie placu zabaw. Niejednokrotnie konieczne były interwencje policji. Uważamy, że 

likwidacja żywopłotu oraz altany z ławeczkami, która służy im za schronienie zniechęci ich 

do przebywania w tym miejscu i poprawi komfort i bezpieczeństwo innych użytkowników 

placu. Prosimy również o zainstalowanie monitoringu na placu zabaw aby zapewnić 

bezpieczeństwo i ochronę mienia publicznego przed zniszczeniem. W rozbudowie placu 

zabaw chcemy stworzyć przestrzeń dla młodzieży, ponieważ ta grupa często nie znajduje dla 

siebie miejsca w przestrzeni. W Krośnie gdzie powstają ogródki i centra aktywności 

młodzieży, gdzie młodzi ludzie mogą spędzać czas po zajęciach widać troskę o ich potrzeby. 

Chcielibyśmy  aby czuli się docenieni i związani z tą gminą, by w przyszłości tutaj pozostali. 

Zważywszy na niekorzystne tendencje demograficzne, spadający przyrost naturalny  

i wyludnienie się terenów wiejskich pamiętajmy, że to nasz największy kapitał i warto w nie 

inwestować. Inwestycja w rozbudowę placu zabaw będzie miała wiele korzyści dla dzieci, 

całej społeczności gminnej takich jak: zwiększenie bezpieczeństwa użytkowników placu 

zabaw i osób mieszkających w pobliżu, stworzenie miejsca do spotkań dla mieszkańców oraz 
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miejsca do zabawy dla dzieci i młodzieży, poprawa atrakcyjności i funkcjonalności tych 

terenów. Możliwość wykorzystania tego miejsca przez instytucje użyteczności publicznej 

takie jak: szkoła podstawowa, przedszkole czy żłobek w ramach spacerów czy lekcji. 

Przeciwdziałanie negatywnym zjawiskom społecznym zachodzącym między dziećmi takimi 

jak: hejtowanie, wykluczanie z grup rówieśniczych poprzez zacieśnianie więzi społecznych 

między dziećmi i uczenie ich pozytywnych zachowań, i co wydaje nam się najważniejsze 

budowanie takiej dumy z naszej gminy. Uważamy, że  w gminie brakuje miejsc do 

wypoczynku z dziećmi w czasie wolnym, z tego powodu 24 września 2023 roku na ostatnim 

Zebraniu Wiejskim Sołectwa Krościenko Wyżne przedłożyliśmy nasz wniosek do 

przegłosowania jak projekt realizowany w ramach budżetu sołeckiego. W wyniku przegranej 

w głosowaniu takie niezadowolenie społeczne zachęciło nas do dalszego działania. Nasza 

inicjatywa zyskała jeszcze większy rozgłos i poparcie jeszcze większej grupy mieszkańców.  

Z ich podpisami przychodzimy dzisiaj poprosić o realizację naszego projekt. Po rozmowach  

z wieloma mieszkańcami mamy sygnały, że ludzie popierają nasz projekt całym sercem  

i liczą, że można by rozlokować kilka takich placów zabaw, a nasz projekt może być tego 

bardzo dobrym początkiem. Podczas zebrania wiejskiego przedstawiony został projekt  

i kosztorys placu zabaw w ramach budżetu sołeckiego. Do obecnej petycji załączamy 

zmodyfikowany opis urządzeń, kosztorys oraz wstępną wizualizację. Jednocześnie 

chcielibyśmy wyraźnie podkreślić naszą chęć współpracy komisjami urzędu gminy w tym 

projekcie. Z uwagi na nabytą wiedzę i przekazane nam sugestie mieszkańców zależy nam by 

oczekiwania obywateli zostały uwzględnione przy planowaniu placu zabaw. Jesteśmy 

przekonani, że nasze prośby zostaną pozytywnie rozpatrzone, a wniosek uwzględniony  

w budżecie gminy na rok 2024. Do tej petycji załączamy podpisy dokładnie 312 

mieszkańców, propozycje placu zabaw łącznie z wizualizacją jaką udało się nam zrobić  

i oczywiście z rozbiciem na te trzy grupy wiekowe. Pozwolimy sobie złożyć tę petycję na 

ręce pan przewodniczącego. Kopie zostawiliśmy w sekretariacie i liczymy po prostu na 

Państwa wsparcie i zrozumienie, że jeśli pozwolicie Państwo, bo myślę, że nie zanudzimy, ale 

chcieliśmy się podzielić chyba wspólnie kilkoma refleksjami jakie się nam nasunęły po tym 

jak przeszliśmy się faktycznie, bo byliśmy fizycznie każdy z nas, nie tylko my we dwoje, ale 

jeszcze kilka  innych osób i rozmawialiśmy z tymi mieszkańcami. I mnie osobiście zapytano 

„po co ci to? Przecież ty nie masz dzieci.” No, ale projekt jest świetny, ale zauważcie 

większość z tych ludzi mówi „kiedyś było fajniej” ale dlaczego było fajniej? Bo ludzie jak 

wychodzili, przychodzili to nie było nic dziwnego. W tej chwili poza szkołą, placami zabaw 

przy szkole, punktami, w których młodzież może się spotkać, czy przy przedszkolu 

samorządowym już nie ma takiej alternatywy, nigdzie indziej. Można było iść do księdza na 

staw, prawda? Można się było poślizgać, ale już teraz nie, tylko do Krosna jechać.  

Mieszkanka Gminy: w gminie naprawdę brakuje takich miejsc gdzie można wyjść  

z dzieckiem. I dla nas, dla matek bardzo ważne są tego typu miejsca. Zauważcie Państwo, że 

ten plac zabaw ma naprawdę bardzo duży potencjał i ma bardzo dużą działkę, ale jest 

niewykorzystana. Jest zarośnięta i po prostu jest pozbawiona życia, ale przez to, że jest 

pozbawiona życia zakwitło tam zupełnie inne życie młodzieży, która po prostu sobie znalazła 

miejsce jako miejsce spotkań prawda? I robią tam co chcą. Kolega tutaj ma jako dowód 

zdjęcie altany, którą wy tam postawiliście, już nie ma jednej nogi. No my ją postawiliśmy 

jako gmina. No ale zobaczcie co się tam dzieje. Chcielibyśmy żeby to miejsce 

zafunkcjonowało na nowo, ale troszkę inaczej, bo wiecie Państwo mamy problem my jako 

rodzice z tym, żeby odciągnąć dzieci od komputerów od tej technologii, to jest dokładnie to 
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co kolega mówił, że kiedyś było fajniej. Teraz jest zupełnie inaczej i jeżeli postawimy tam 

typowo plac zabaw z typowymi urządzeniami, to to nie będzie miało szału i  to nie będzie 

wow. Ale jeżeli skupimy się nad tym żeby dobrać tam takie urządzenia, to gwarantuję 

Państwu, że dzieci nie będą chciały stamtąd wychodzić, a matki będą miały problem żeby 

stamtąd je zabrać. My jako rodzice bardzo często jeździmy do Krosna, do Haczowa, tam 

gdzie są fajne place zabaw. W gminie takich miejsc nie mamy. Tyle, dziękuję. 

Mieszkaniec Gminy: Szanowni Państwo, spędziliśmy godziny, do późnych godzin nocnych 

przeszukując, szukając w katalogach, szukając w ofertach różnych firm od północy po 

południe Polski, doszukując się różnych urządzeń ciekawych, bardzo ciekawych. 

Konsultowaliśmy je chyba z najbardziej opiniotwórczą grupą, z tymi najmniejszymi, co im 

się będzie najbardziej podobać. Tak, poświęciliśmy temu naprawdę bardzo, bardzo dużo 

czasu i jednocześnie  zaniedbując własne rodziny. I z takim zarzutami również się 

spotkaliśmy, że zajmujemy się bardziej tą ideą i nie robimy tego dla samych siebie, po prostu 

ten projekt jest dla mnie świetny i to jest to co powiedziała mi jedna pani, która ma 94 lata 

„nareszcie komuś się coś chce”. A nam się bardzo chcę, bo ta gmina ma niesamowity 

potencjał. A ja jako mieszczuch, kiedy tu przyjechałam, to mnie po prostu rozbolało serce, że 

tu nie ma takiego miejsca. Zobaczcie Państwo jakie to niesprawiedliwe, że dzieci z miast 

mają możliwość pójść do kina, na basen, gdziekolwiek, a tu po szkole, kurcze nie ma. 

Zróbmy tym dzieciakom dobrze, bo naprawdę jako socjolog mogę powiedzieć Państwu tak: 

tendencję demograficzne mówią o tym, że niestety gminy się wyludniają. Zastanówcie się 

Państwo komu zostawicie te wszystkie nieruchomości jeżeli oni pojadą do miast i stąd po 

prostu się wyprowadzą, ale żeby mieli miłe wspomnienia, żeby im się chciało tu wracać, to 

musimy im zapewnić te miłe wspomnienia. 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował przedmówców, że oczywiście 

rada gminy poprzez odpowiednie swoje komisje pochyli się nad petycją, która została 

złożona, a o stanowisku zostaną Państwo w odpowiednim czasie poinformowani. 

Głos zabrał radny - Krzysztof Ronowski: panie wójcie, panie przewodniczący, ponieważ 

brałem udział w spotkaniu wiejskim, na którym Państwo prezentowali swój projekt i on 

naprawdę był bardzo dobrze przygotowany i dobrze przyjęty, to pomimo tego, że Państwo 

złożyli swój wniosek w formie petycji prosiłbym jednak by został potraktowany jako wniosek 

do budżetu na 2024 rok. Wpisać w budżet takie zadanie. Jest to formalny wniosek z mojej 

strony, jeżeli mogę to proszę już kolegów radnych o wsparcie. Dlatego, że nad petycją można 

się pochylać długi czas, 3 miesiące do odpowiedzi to jest długi termin. Petycja ma to do 

siebie, że jest formalna, więc wpływa na piśmie i w piśmie na nią odpowiada. A do 15 

października jest termin składania wniosków do budżetu, zatem wspierając działania 

mieszkańców składam wniosek do budżetu, by takie zadanie otworzyć i realizować  

w budżecie 2024. Myślę, że pana wójta nie trzeba będzie do tego przekonywać, bo na 

zebraniu wiejskim wprost zapowiedział, że takie zadanie wpisze w budżet. Zresztą podobnie 

jak i pozostałe zadania, które były na zebraniu wiejskim, sołeckim omawiane. Takie jak 

choćby remont tego placu parkingowego, który był pierwotnie zgłaszany przez sołectwo. 

Myślę, że te dwa zadania spokojnie można do budżetu przyjąć. Mam też taki wniosek do 

budżetu gminy na 2024 rok, jeżeli Państwo pozwolą to pozwolę sobie go w skrócie odczytać. 

Jest to wniosek dotyczący zadania inwestycyjnego związanego z wykorzystaniem budynku 

dotychczas użytkowanego przez SPG ZOZ przy ulicy Szkolnej 13. I zadaniem tym jest 

powołanie do życia lokalnego krościeńskiego centrum wsparcia inicjatyw społecznych. 
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Szacowany wstępny koszt adaptacji budynku oraz rozpoczęcia działalności tego ciała to ok. 

100 000,00 zł ponieważ jest to rozpisane na formacie A4 i trochę czasu zajmuje,  

ja przeczytam te zadania, które są wobec tego Centrum Wsparcia Inicjatyw Społecznych 

przez nas zgłaszane: 

1) powołać do pracy zespół składający się z przedstawicieli Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Gminnej Biblioteki, KGW, Klubu Seniora, stowarzyszeń czy też fundacji, 

których cele statutowe odpowiadają idei funkcjonowania takich klubów oraz wszelkiej 

pojętej integracji społecznej w celu wypracowania formuły i zakresu zadań współpracy  

w ramach tego centrum wspierania inicjatywy społecznej w celu wypracowania formuły  

i zakresu zadań współpracy w ramach tego centrum wspierania inicjatyw społecznych. To 

centrum jest budowane na bazie centrum usług społecznych, które nasz Prezydent 

Rzeczypospolitej w roku  2020 udostępnił nam w formie inicjatywy ustawodawczej 

mówiącej o tym, że możemy lokalnie działać, szerzej niż tylko i wyłącznie do klientów 

GOPS-u; 

2) przekazać KGW w Krościenku Wyżnym budynek w formie formalnym zawiadywanie jako 

gospodarz budynku zastrzegając jednocześnie, że dostępność do budynku musi być 

zapewniona dla wszystkich podmiotów zainteresowanych współpracą w ramach centrum 

wsparcia inicjatyw społecznych; 

3) pomieszczenie dotychczas będące w dyspozycji KGW w Krościenku Wyżnym na piętrze 

budynku byłej spółdzielni mleczarskiej czy wg. innej nazwy po Gminnej Radzie 

Narodowej przeznaczyć na mieszkania czy też pomieszczenia socjalne. Koszt adaptacji 

ująć w budżecie na 2024 rok; 

4) mając na uwadze historię budynku dotychczas użytkowanego przez SPG ZOZ w jego 

strukturze wydzielić izbę pamięci lub kącik historyczny przypominający o tym, że 

wcześniej pełnił on funkcję dydaktyczne jako szkoła.  

Umotywowanie tego wszystkiego też może w sposób krótki przedłożę. To jest budynek 

dotychczas wykorzystywany przez SPG ZOZ. Ma zalety, które bardzo mocno wspierają ideę 

dostosowania go do idei funkcjonowania takiego centrum wspierania inicjatyw społecznych, a 

także przekazania w zawiadywanie przez Koło Gospodyń Wiejskich w Krościenku Wyżnym, 

a są to m.in. fakt taki, że struktura parterowa budynku odpowiada dostępności dla osób 

starszych czy z niepełnosprawnościami. Tego budynku po prostu nie trzeba adoptować do 

tego celu. Po drugie istniejąca infrastruktura zabezpiecza podstawowe wymagania dla 

funkcjonowania takich centrów wsparcia inicjatyw społecznych, a pełne koszty na 

dostosowanie będą określone po zakończeniu prac zespołu wymienionego w punkcie 1. Po 

drugie budynek posiada parking bezpośrednio przy budynku oraz drugi w bliskiej odległości 

dotychczas wykorzystywane przez pacjentów SPG ZOZ, co znacznie ułatwia jego 

dostępność. Kolejny argument to taki, że budynek jest mocno kojarzony z realizacją potrzeb 

społecznych, a dobrze znany osobom starszym i młodzieży, dla której może też stanowić 

punkt aktywności. Mając powyższe na uwadze wnoszę o wpis takiego zadania do budżetu, 

zresztą wnosimy go w liczbie mnogiej dlatego, że ten wniosek podpisało już kilku radnych  

i tu zwracam się do Państwa radnych z mojej lewej strony, dla których czytam ten wniosek,  

a zechcieliby go wesprzeć to bardzo chętnie zanim złożę na sekretariacie bardzo chętnie 

proszę o podpisy. W ogóle intencja była tego taka, że otwierając takie zadanie w budżecie 

2024 pozwolimy by zarówno budynek SPG ZOZ-u jak i wokół niego stanowiły znakomitą 
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bazę miejsca dla ludzi aktywnych, pełnych pasji i pomysłów, a myślę, że tutaj Państwo 

wcześniej przed nami występujący i dający inicjatywę dotyczącą placu zabaw bardzo dobrze 

to ujęli i dać szansę zarówno takim osobom jak i naszym lokalnym stowarzyszeniom czy też 

tak jak wymieniłem wcześniej GOPS czy bibliotekę nie będzie stanowiło dla nas problemu. 

Stąd wniosek tym razem pisemny panie wójcie, złożę go na sekretariacie, również na pańskie 

ręce do tego by powołać takie centrum wsparcia inicjatyw społecznych i przeznaczyć to 

minimum 100 000 zł. Nadmieniam, że jeżeli w przyszłym roku GOPS będzie chciało zmienić 

swoją strukturę i jednak wejść w takie rozwiązanie, które się ustawowo pokazało, które 

wcześniej mówiłem czyli centrum usług społecznych, to też nie stoi to na przeszkodzie 

dlatego, że ten zespół który zostałby powołany do tego celu żeby opracować zadania, całkiem 

spokojnie to może wypracować. Na końcu powiem tyle, że wniosek jest przygotowany po 

rozmowach z osobami zainteresowanymi zarówno z gops-u jak i biblioteki, koła gospodyń 

wiejskich, klubu seniora czy też mieszkańców naszej gminy i w tym, do tego wniosku tyle, 

dziękuję bardzo. (poprawka do protokołu zgłoszona przez radnego Krzysztofa Ronowskiego 

na LI sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne w dniu 30 listopada 2023 r.). 

Chciałbym złożyć jeszcze jeden wniosek, tym razem ustnie do budżetu Gminy Krościenko 

Wyżne, tym razem dotyczący ulicy Wąskiej, ponieważ nie zmieściła się w zestawie 

inwestycji, które dostały dofinansowanie, o którym pan wcześniej przeczytał z VIII edycji 

Rządowego Funduszu Polski Ład. Proszę o wpisanie zadania budowy ulicy, modernizacji 

ulicy Wąskiej o kosztach ok. 100 000 zł. Chodzi o otworzenie tego zadania. Argument, że nie 

ma ta droga uregulowany stan prawny jest bardzo ważnym argumentem, aczkolwiek jeżeli 

pan ruszył głową trochę i przypomni sobie aktywność poprzednich rad i obecnych, jednak na 

tej drodze dało się coś zrobić, asfalt jest robiony, jest wykonywany i można by było spokojnie 

pomału tak jak wszyscy łącznie z wójtem i z radnymi obiecywali w kampaniach wyborczych  

i taką drogę tudzież inne drogi zrobić. I to dziękuję jeżeli chodzi o składane wnioski. 

Szanowni Państwo radni jeżeli sobie życzycie to bardzo proszę ten wniosek dotyczący 

centrum wsparcia inicjatyw jest tutaj w trzech egzemplarzach. Jeżeli Państwo sobie życzą 

proszę przeczytać i podpisać.  

Zastępca Wójta – Łukasz Lorens: ja dosłownie tylko tak dwa zdania odnośnie, bo jeszcze 

Państwo są tutaj obecni, żebyście też wiedzieli, żeby mieszkańcy wiedzieli. My wczoraj na 

posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska właśnie 

dyskutowaliśmy nad tym waszym wnioskiem dotyczącym rozbudowy istniejącego gminnego 

placu zabaw dla dzieci i tutaj wspólnie wypracowaliśmy takie stanowisko, że ten wniosek 

właśnie przy budżecie zostanie rozpatrzony, gdyż na obecną chwilę nie wiemy jeszcze, nie 

znamy wysokości środków jakimi będziemy dysponowali na dzień dzisiejszy. Będziemy te 

środki dysponowali dopiero w momencie przygotowania projektu budżetu na następny rok. 

Przy czym wszyscy tutaj jednomyślnie uznali łącznie przede wszystkim z komisją, że jak 

najbardziej ta inicjatywa zasługuje na poparcie. Tak, że tam potrzeby też dostrzegamy. 

Bardzo dobrze, że złożyliście w przedmiocie tego waszego wniosku petycję, bo ona będzie 

tutaj jeszcze dodatkowo rozpatrywana przez radę gminy. Także ja myślę, że wszystkie 

ścieżki, wszystkie drogi prowadzą ku temu, że ten wasz wniosek zostanie przyjęty i będzie 

rozpoznany, a my postaramy się jako organ wykonawczy gminy, żeby te środki znaleźć  

i zabezpieczyć, to pan wójt deklarował na zebraniu wiejskim 24 września, że wszystkie te 

inicjatywy jakie tam zostały zgłoszone będą realizowane także i Państwa inicjatywa. Ale tutaj 

już meritum petycji do rozpatrzenia pozostawiam. Tak jak pan przewodniczący Krzysztof 

Ronowski, też powiedział pan wójt na zebraniu wiejskim potwierdził to, że wszystkie będą te 
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wnioski realizowane. Więc tam kolejny wniosek dotyczył przebudowy tego placu przy Domu 

Ludowym w Krościenku Wyżnym tutaj od strony ulicy Południowej. Zabezpieczyliśmy  

w budżecie gminy na dzisiejszej sesji kwotę 6000 zł celem przygotowania projektu. Także 

wszystkie te inicjatywy z zebrania wiejskiego one są realizowane w kontekście tego placu 

zabaw. Posiadamy środki w tym roku, przy czym uznaliśmy, że wykonywanie i robienie teraz 

placu zabaw w okresie zimowym, to trochę się rozmija z celem i przełożyliśmy to po prostu 

na wiosnę, żeby już kompleksowo te urządzenia zakupić i zamontować, bo przez okres 

zimowy to one po prostu nie zostaną wykorzystane w sposób odpowiedni. Także tyle z mojej 

strony, dziękuję.  

Radna – Beata Najbar: ja tylko chciałam dwa zdania dodać, bo właściwie pan wójt już 

wszystko powiedział to co ja chciałam przekazać Państwu mieszkańcom. Ja ze swojej strony 

bardzo doceniam, że Państwo jako mieszkańcy znaleźliście czas na to ażeby zająć się tym 

problemem, poświęciliście dużo swojego wolnego czasu kosztem rodziny. Doceniam wkład 

Państwa jako mieszkańców, którzy przejawiają bardzo pozytywną i dojrzałą postawę 

obywatelską. I ja myślę, to co powiedział pan wójt, my na pewno dołożymy wszelkich starań 

do tego, ażeby taki plac zabaw nowoczesny, funkcjonalny zarówno dla dzieci jak i młodzieży 

powstał, bo nie trzeba nikogo przekonywać, że to jest bardzo potrzebna rzecz po to, ażeby 

dzieci, młodzież mieli gdzie spędzać swój czas.  Naprawdę doceniam Państwa zaangażowanie  

i dołożymy wszelkich starań po to, ażeby środki zabezpieczyć w budżecie gminy, 

odpowiednio zająć się przygotowaniem infrastruktury, podjąć wszelkie kroki w celu 

pozyskania odpowiednich sprzętów, bo to też jest bardzo ważne, żeby tam były odpowiednie 

sprzęty na tym placu zabaw i temat uważam za otwarty i na pewno będzie zrealizowany. 

Dziękuję.  

Innych głosów nie zabrano. 

Ad. 10 

  Zamknięcie obrad. 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul  

zamknął L sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokół sporządził: 

Łukasz Lorens 

 

 

       PRZEWODNICZĄCY RADY 

          Krzysztof Podkul  


